	論文中文摘要：
	本研究應用股市的不對稱效應模型，以及用虛擬變數來表示好消息和壞消息，來探討中美兩國在貿易戰期間和貿易戰前對亞洲股市所造成的影響。本研究使用的資料是來自7個國家的股價指數，期間涵蓋了2014年1月1日至2019年12月30日的每日觀察值，共計1133天。包括標準普爾500綜合指數(美國)、上海深圳滬深300(中國)、雅加達證券交易所綜合指數(印尼)、日經225指數(日本)、韓國KOSPI綜合指數(韓國)、泰國SET綜合指數(泰國)及臺灣50指數(臺灣)。
本研究之實證結果顯示，無論是否處於貿易戰時期，印尼是受中美貿易戰影響最小的國家，且壞消息的影響比好消息大得多。最後，本研究之實證結果亦顯示貿易戰在中國方面發出壞消息時，其影響最為顯著。

	論文外文摘要：
	In this study, the asymmetric effect model of the stock market is applied to explore the impact of the Trade war between China and the United States on the Asian stock markets is during and before the trade war. The data used in this study are stock price indices from seven countries, covering a period of 1,133 days from January 1, 2014 to December 30, 2019 for solstice. It includes the STANDARD & Poor's 500 Composite Index (US), Shanghai and Shenzhen csi 300(China), Jakarta Stock Exchange Composite Index (Indonesia), Nikkei 225 Index (Japan), KOSPI Composite Index (South Korea), SET Composite Index (Thailand) and Taiwan 50 Index (Taiwan). The empirical results of this study show that Indonesia is the country least affected by the trade war between China and the United States, regardless of whether it is in a period of trade war or not, and the impact of bad news is much more than that of good news. Finally, the empirical results of this study also show that the impact of a trade war is most pronounced when it sends bad news on the Chinese side.


